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Fråga till Personalnämndens ordförande Tomas Wennström (S) 

För hur mycket köper Umeå kommun ut medarbetare?  

Det senaste året har Umeå kommun utmärkt sig för ett par kontroversiella utköp av medarbetare, där 

man erbjudit stora summor för att kunna avsluta ett anställningsavtal utan arbetsrättsliga 

konsekvenser. Avslutandet av dessa anställningar har till synes inte berott på oegentligheter, utan på 

meningsskiljaktigheter och andra oklara skäl. 

I några fall har det handlat om medarbetare som farit mycket illa av den hantering de blivit utsatta för. 

Några har uppmärksammats medialt, men av förklarliga skäl blir informationen ensidig och otillräcklig 

då det handlar om enskilda personer anställda av Umeå kommun. Ansvariga politiker undviker gärna 

ansvar för den förda personalpolitiken genom att hänvisa till enskilda tjänstemän och att det handlar 

om individuella personalärenden. På så vis slipper politiken hantera frågan.   

I en VK-artikel sommaren år 2018 bedyrade kommunala tjänstepersoner att det i Umeå kommun aldrig 

existerat någon tystnadskultur. Dyra utköp för skattemedel utan arbetsrättsliga följder vittnar dock om 

motsatsen och den befogade frågan är ifall det kan vara ett symtom som går ut på att man köper sig 

fri från medarbetare som anses obekväma, står upp för sig själva och/eller sina medarbetare.  

Fråga: 

- Hur mycket har Umeå kommun årligen betalat för att köpa ut medarbetare från deras 

anställning, sett under en tioårsperiod med start år 2008 och hur många anställda rör det sig 

om per år?  
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Vänsterpartiet 
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